
FAU-MØTE LILLEBORG
skoleår 23/24

Dato: 06.11.2023
Tidspunkt: 18-20
Sted: Personalrommet på Lilleborg skole
Referent: Maren og Synnva

Tilstede:

Klasse Navn Klasse Navn Fra skolen

1A Said 4B Kari Leif Arild

1B Karina 5A Laila

2A Synnva 5B Stephen

2B Maren 6A

3A Nini 6B Are

3B Linda 7A Daniel

4A 7B Jannicke

Dagsorden / saker:

Saker Konklusjon/oppfølging

Godkjenning av møteinnkalling Er innkalling godkjent? JA

Rehabilitering: besøk fra Refstad skole

Besøk av rektor og FAU-leder på Refstad
skole, som har langvarig erfaring med
bussing og rehabilitering.

Se utfyllende referat nederst i dette dokumentet

Årshjul/aktuelt - Rektor / FAU

Fra skolen:

Planer for juleavslutninger / lysfest

Elevene vil kunne melde seg på
julegudstjeneste eller julesamling i aulaen
mandag 18.12. Påmelding kommer snart.

Resultater fra Nasjonale prøver legges frem
på møtet i desember



Lysfest på Luciadagen, FAU bidrar med å
organisere baking av Lussekatter

Fra FAU:

Initiativ fra Fernanda Nissen FAU om å
opprette kontakt på 7. trinn, for å jobbe
sammen om en god overgang til
ungdomsskolen.

Saker å ta stilling til:
- Midler til anti-mobbekampanje
- Dialog elevråd, ifht skolegensere og

anti-mobbingsmidlene
- Skoledisco 2024 →
- FAU-sponsing av klasseturer

7. trinn er i dialog med Fernanda Nissen og

har avtalt møte i slutten av november.

Ønsker å innføre disco og en støtteordning

til hver klasse for en felles aktivitet, f eks

klassetur. Vi jobber videre med dette

fremover.

Rehabilitering status

Noe nytt ang:

Bussing: lokasjon, sikkerhet og sosiale
trygghetsrammer, tidspunkter (hensyn
rushtrafikk)
AKS: (morgen + ettermiddag) innspill fra
foreldre: flere korte oppbrudd og potensielt
krevende overganger (skole-AKS
FO-hentested Bjølsen), aktuelt med lengre
AKS-tid på Bjølsen? Mer fleksibelt ifht
henting
Lokaler i bydel til sosiale sammenkomster
Kommunikasjon til foreldre

Leif Arild har hatt møte med rektor på
Refstad og fått mange innspill på
organisering av buss etc. Han har også hatt
møte med rektor på Bjølsen for å få avklart
rom som kan disponeres.

Skolen er nå i prosess med å se hvor vi
ønsker at bussene skal hente og levere
elevene på Lilleborg/Bjølsen. Vi avventer
svar på hvordan vi kan organisere av- og
påstigning ved FO-bygget.

Ønske fra skolen om en gruppe fra
foreldrene til småtrinnet som rektor kan
samarbeide med, feks en fra hvert trinn.
FAU tar ansvar for å lage gruppe.

Se ellers eget referat fra erfaringsutveksling med
Refstad skole på dette FAU-møtet nederst i
dokumentet.

Innmeldte saker

Spørsmål til skolen: sikkerhetsrutiner
læringsbrett og rutiner for dialog både med
barn og foreldre ved uheldige hendelser

Skolen har utarbeidet nye rutiner for å
ivareta at sensitiv informasjon ikke kommer
på avveie. For 4.klasse-elevene er egne
individuelle passord til Læringsbrettet
opprettet. Dette kommer også på
Feide-innlogging. Rutinen ivaretar også
varsling til berørte og til Datatilsynet.



Til skolen: Bekymringer på 1.trinn om uro
og hendelser som skaper utrygghet. Hvilke
tiltak setter skolen inn tidlig for å sikre at
man snur en negativ trend? Og hvordan
kan foreldre bidra?

Til skolen: Hvordan jobber skolen med
felles retningslinjer både for læring og
trivsel på skolen? Dette var på agendaen i
fjor. Deles det evt erfaringer mellom lærere
så man kan nyte godt av hverandres
opplegg/erfaringer? Skolen hadde et mål
om å jobbe med fellesskap i de klassene
det var enkeltelever som slet, sånn at man
tok tak gruppevis og ikke bare på
individnivå. Jobber man fortsatt med dette?

Hendelse med et skap som veltet i et
klasserom.

Innspill til skolen ang uteområder
rehabilitering:
1) Er det slik at det eneste nye "grønne" er et tre?
Det hadde jo vært tipp topp med litt mer grønt.
Særlig på passasjene på over og undersiden av
byggene ( som binder de to skolegårdene sammen)
er det rom for mer grønt og benker som kan fungere
som litt roligere områder for barn som vil ha det.

2) Og tipp topp med tre, men bør det plasseres et
annet sted? Lilleborg er jo en slåball skole. Slik jeg
har forstått det er fotballbanen og den lille plassen
til høyre for aulaen slåball-steder. På tegningen ser
det ut til at fotballbanen får en oppgradering som
muligens gjør at slåball der blir vanskelig. Da bør
vel slåballstedet til høyre for aulaen bevares, og
treet plasseres et annet sted?

3) Skal underlaget på lekestativene være
mikroplast? Slik er det på Nordpolen og der har det
etter få år gått høl på underlaget og små
mikroplastpartikler er nå spredt over hele
skolegården.

Innspill til FAU: 4. trinn lurer på om noen
klasser har tips til gode kanaler for
foreldrekommunikasjon. Mange bruker i
hovedsak en Facebook-gruppe nå. Men
ikke alle er på Facebook, og ikke alle har

Når det gjøres opplæring av elevene på
bytte av passord blir det også snakket om
at man ikke går inn på andres læringsbrett,
disse er personlige.

Skolen jobber kontinuerlig med
læringsmiljøet.

Hva kan foreldrene gjøre? Spille videre til
klassekontaktene, arrangere møter for
foreldre og barn. Må ikke være fest, kan
være spillkveld, lage mat sammen - lære å
være en gruppe.

Slik det er nå er det opp til lærerne på
trinnet å ta tak i. Her er det
forbedringpotensiale. Det skal utarbeides
retningslinjer fra skolen. Skolen jobber med
det kollektive.

Bård, vaktmester, har gått over alle skap,
og det er trygt.

Rektor tar med seg innspillene angående
utforming, grønt og underlag til
Undervisningsbygg, som kommer på
befaring på Lilleborg i slutten av november.



lyst å være på Facebook. E-post er ikke
ideell for denne type kommunikasjon heller.
Vi lurer på om andre klasser har gode
løsninger til kanaler foreldre kan bruke til å
kommunisere seg i mellom som ivaretar
personvern og som er inkluderende osv?

Arbeidsgrupper

FAU ønsker tett dialog med de ulike arbeidsgruppene, og
ideelt sett en FAU-repr med i hver gruppe. Evt at gruppene
inviteres inn i FAU-møter gjennom året, så vi sikrer input og
kommunikasjon til alle klasser

Blomsterglede Skal i møte med skolen i november.

Digital gruppe

Nærmiljø/Trivsel/Kultur

AKS dialoggruppe

Økonomi i FAU

Driftstyret info

Et driftsstyre er et styre for den enkelte skole, og kan
sammenlignes med et styre for en bedrift. Målet med
driftsstyret er at alle partene i skolen skal være
representerte i et besluttende organ.

Grunde P. sitter til 2025

Info fra SMU / SU

Det skal avholdes SMU-møte 16.nov.
Skolemiljøutvalget (SMU) er et utvalg bestående av elever,
foreldre, skolens ledelse og ansatte og kommunen. SMU
skal jobbe for at skolen, ansatte, elever og foreldre bidrar
aktivt for å skape et godt skolemiljø.

Samarbeidsutvalget (SU) er skolens øverste organ hvor alle
partene i skolen representert; elever, foreldre,
undervisningspersonalet, andre tilsatte og kommunen.

Live og Nini stiller, og gir rapport på neste
FAU-møte

Eventuelt



Informasjon og svar på spørsmål fra rektor og FAU-leder på
Refstad skole

BAKGRUNN: Refstad skole ble stengt på dagen grunnet en konstruksjonsfeil i
det nokså nye skolebygget. De har vært på Bredtvet skole, og busset elever
frem og tilbake, de siste 5,5 årene.

- Melder at dette går fint, men at det er noen utfordringer.
- God kommunikasjon og tett dialog er avgjørende
- Ha fokus på å få til denne perioden sammen, være på samme lag.
- Har opplevd at foreldre er mer nervøse enn barna.

Viktig med informasjon og god kommunikasjon
- Foreldre oppfordres til å henvende seg hvis de lurer på noe, ikke gå og lure. Viktig

med lav terskel for å ta kontakt og tett og god dialog mellom foreldre og skolen.
- Oppfordring til foreldre; vær kritiske, spør hvis du lurer på noe. Lettere å godta

løsninger hvis man har fått en forklaring. Foreldre er fjernere fra skolehverdagen enn
de er vant til i denne perioden. FAU har en viktig rolle.

- Det har vært viktig å ha tett dialog mellom skole og foreldre om stramme strukturer i
forbindelse med bussing i starten. Dette har vært nødvendig, til tross for at
fleksibiliteten for barn og foreldre blir mindre, og naturlig nok har ført til noe
frustrasjon, særlig i starten, samtidig som man har forståelse for dette

Generelt om bussing:
- Skal i utgangspunktet alltid være en voksen med på bussen
- AKS-ansatt/bussassistent. Dette føles trygt for barna, og for foreldrene. Ved to

etasjersbuss kan det være lite med en voksen i tillegg til sjåfør.
- Lærere har også fulgt bussene sammen med elevene de 3-4 første ukene, og ved

behov i noen klasser og til noen tider.
- Lærerne har vært fleksible, innstilt på å løse dette sammen. Tett og god dialog
- Ansatt egen bussansvarlig og flere assistenter (se mer under ekstra bemanning)
- Elevene reiste trinnvis med forskjellige avganger (se mer under bussavganger)
- For elevene på mellomtrinnet på Refstad var det et tilbud at de kunne få Ruterkort i

stedet, men da kunne de ikke ta skolebussene. Dette ble brukt i større grad av de
som bodde nærmere t-bane enn hentepunkt på Bjerke. Endret seg da skolegrensen
ble endret.

Sikkerhet i buss:
- Hvordan spennes de minste barna fast? Ingen pute, kun sele, jfr:

https://www.vegvesen.no/trafikkinformasjon/trafikksikkerhet/sikker-kjoring/sikring-av-b
arn-i-bil/sikring-av-barn-i-buss/ (Rektor, Leif Arild, skal ta dette opp med
prosjektansvarlig for Lilleborg)

https://www.vegvesen.no/trafikkinformasjon/trafikksikkerhet/sikker-kjoring/sikring-av-barn-i-bil/sikring-av-barn-i-buss/
https://www.vegvesen.no/trafikkinformasjon/trafikksikkerhet/sikker-kjoring/sikring-av-barn-i-bil/sikring-av-barn-i-buss/


Ekstra bemanning knyttet til bussing:
- Rektor på Refstad ansatte en egen bussansvarlig i 100% stilling som holder i alt det

praktiske med transport og logistikk. En å henvende seg til. (Rektor på Lilleborg, Leif
Arild, har allerede hatt kontakt med Refstads bussansvarlige for å høste erfaringer)

- Var det vanskelig å få midler til de nødvendige, midlertidige stillingen? Ja. Håper at
etaten har tatt lærdom av at man trenger en bussansvarlig og flere assistenter for å
kunne gjennomføre. Viktig at assistentene følger til skolen og også har jobb på
skolen, og det samme på ettermiddagsskiftet. Vanskelig å rekruttere til delt dagsverk.
Prøvde mange forskjellige løsninger, men kom frem til at det beste var å ansette flere
assistenter.

Bussavganger: lokasjon og organisering:
- bussene er delt opp trinnvis på morgenen, dvs at til skolen reiser du alltid med ditt

trinn. Det er forskjellige avganger for de forskjellige trinnene, som gjør at skoledagen
startet til forskjellig tid. Bussavgang fra 0745 til 0830. Dette oppleves også positivt for
lærerne.

- Refstadelevene blir hentet på siden av Bjerkebanen. Skolen satte opp sluser med
gjerder for å dele trinnene. Dette kan forhindre uro og oppleves trygt og oversiktlig for
de minste som kan synes at det er skummelt.

- Anbefaler å ha avskjed med foreldrene litt unna bussen, slik at det blir roligere på
bussen.

- Opplevde at alle barna var klistret til vinduet på den siden foreldrene stod. Ble mye
bedre da det ble endret rutine for tydelig avlevering.

- Ikke opprop på bussen (Hasle skole prøvde dette, men gikk bort fra det) Blir
innregistrert på skolen.

- Er det faste sjåfører? Nei, men fast busselskap, og det er en del sjåfører som går
igjen.

Bussregler og håndtering av uforutsette hendelser:
- Bussansvarlig og leder har møter med bussassistentene; hvilke regler gjelder på

bussen, kompetanseheving på å bli tydelige voksne, kunne håndtere situasjoner.
- Ikke mobiltelefon på bussen (dette var en regel, de ble ikke samlet inn)
- Viktig med system dersom det skjer noe: Hva gjør man dersom barnet ikke har

kommet med? Hvem har ansvar for å varsle foreldre/skole? Hva hvis foreldre ikke
møter opp og henter? Hva hvis et barn blir stående igjen? Gjenglemte ting på bussen
etc.

- Hva hvis en av bussene ikke kommer? Viktig at bussansvarlig er godt kjent med
busselskapet

- Hva skjer dersom det er dårlig vær? Bussene har nesten alltid klart å tilpasse seg
været, ikke et stort problem. Ingen uhell i løpet av de 5+ årene.

Ankomst/levering på skolen:
- Ved ankomst henter lærerne elevene idet de går av bussen. Dette oppleves som en

god start på skoledagen. Elevene blir også fulgt på bussen.



- Nesten aldri noen som kommer for sent. Skjer sjeldent og da kommer de på neste
buss med et annet trinn.

- Man kan også levere barna selv på skolen, men de anbefaler at bussene blir brukt
- På Veitvet ble det bygget en bussholdeplass inntil skolegården, veldig trygt.

Avgang retur bussing:
- På vei til skolen kjører de med trinnet, på vei tilbake så er det blandet, for det

kommer an på hvilken buss man er meldt på.
- Avganger for retur; Vanlig skoleslutt, 1430, 16 og 1630 (for de som har AKS).
- Fortsatt tilbud om leksehjelp på skolen og da er det buss etter den er ferdig.
- Endestasjonen på Bjerke er bemannet.
- I starten var det en rigid avtale med barn på returavganger for å etablere et tydelig

system. Man meldte seg på et halvt år av gangen. Etterhvert ble man mer fleksible,
men det er mye å administrere.

- Det å bli med andre elever hjem kan bli mer tungvint, har man satt seg opp på en
buss så må man holde seg til den.

Sosial trygghet på buss:
- Turen for Refstadelevene er kun på 7 minutter. Det rekker ikke skje så mye. Spesielt

om morgenen er det rolig, alle er trøtte. Om ettermiddagen er det mer sprell og
energi, spesielt på mellomtrinnet.

- Kan være en utfordring for forsiktige barn, kan være vanskelig med bråk og uro på
buss som kan skape utrygghet

- På småtrinnet var det vanlig å ha en bussvenn som man satt sammen med, for
mellomtrinnet var det fritt setevalg.

- FAU-leder på Refstad har ikke hørt om noen alvorlige mobbeepisoder
- Viktig med en voksen på bussen, alle bussene!
- Hvordan er miljøet på bussen? Vi på Lilleborg kommer til å ha lengre tid på bussen

enn Refstad. Svar: Lærerne må jobbe godt med elevene for å legge tydelig rammer
for hvordan man ønsker å ha det på bussen.

- Forutsigbarhet. Hva er evt. reaksjoner på uønskede hendelser? Skole, elever og
foreldre må jobbe sammen. Prøve å være i forkant.

Skoledagen:
- Har bussing påvirket lengden på skoledagen? Nei ,timeantall regnes fra de kommer

til skolen og når de går fra skolen.
- Bussing påvirker utformingen av skoleåret. Det første man lager er bussplanen

basert på timeantallet for hvert trinn: Når må de komme og når kan de dra for å
oppnå riktig antall timer? Etterpå legger lærerne planen for skoleåret.

- Har det blitt økt fravær? Nei

AKS
- Refstad har hatt hele AKS-tilbudet på samme lokasjon som skolen (7 min bussvei)



- Det ble diskutert om man skulle ha AKS i nærområdet, men kom frem til at det ville
bli vanskelig å drive logistikk med så stor avstand. Glad for at de valgte å ha AKS på
Bredtvedt. Det ville være vanskeligere for skolen å administrere to steder, mindre
robust, kan slå skjevt ut ved feks sykdom. Hvis det er sykdom på det ene stedet blir
det vanskelig å overføre bemanning fra det andre stedet.

- De har lagt opp skoledagen med 1 buss som frakter AKS-elever til morgenAKS kl
0730, kun en avgang. Litt negativitet fra foreldre ifht kun 1 avgang i starten, men
forståelse for systemet

- Kommer det flere på morgenaks nå som det kun er en bussavgang? Ja, det er
mange som kommer fordi foreldrene må på jobb tidligere enn bussen for småtrinnet
går.

- Ulike avganger hjem gjør at det fungerer med AKS på Bredtvedt
- Vanskeligere å bli med venner hjem hvis de ikke kan ta samme buss. Hvis man vil

være med noen hjem fra AKS som har halvdagsplass og selv har heldagsplass for
eksempel.

Sosiale aktiviteter i rehabiliteringsperioden:
- Juleavslutning holdes på Bredtvedt
- sommeravslutning i nærområdet.
- Årlig skoledisko, leier Frydenberg ungdomsskole.
- Karneval på Bredtvedt.
- Fint å ha arrangementer der skolen flytter til for å få et innblikk for foreldrene.

Skole-hjem-samarbeid:
- FAU-leder melder at det kan oppleves som mer krevende å samarbeide med skolen.

Man møter aldri lærerne i hverdagen, en ulempe å ikke ha den uformelle praten. Kun
de to foreldremøtene i året.

- Hvilke kanaler har blitt brukt? Skolemelding, hjemmeside, FAU-mail, mail, sms
dersom noe måtte gjøres raskt. Rektor har åpen dør.

- Viktig med innstilling, at dette skal vi løse sammen. Fremsnakke.

Korpset i rehabiliteringsperioden:
- Korpset var felles med Løren skole, så all aktivitet var der
- kun noe lager på Refstad.
- Antall medlemmer i korpset har sunket i perioden

Skolestartere:
- Får prøvekjøre buss opp på en av førskoledagene.
- Foreldre og 1. klassinger blir busset sammen 1.skoledag.

Klasseinndeling, antall elever og antall lærere:
- Tilbakemelding fra foreldre; noen foreldre flyttet barna til andre skoler. Mistet endel

elever, men disse søker tilbake nå når det nærmer seg tilbakekomst.



- Klasser har ikke blitt slått sammen før siste året.
- Ansatte ble i først omgang omrokkert, men lærerstaben har blitt kuttet.
- Ingen lærere som har sagt at de sluttet pga bussing og midlertidig skole.

Informasjon fra Lilleborgs rektor, samt innspill fra FAU Lilleborg knyttet
til rehabiliteringsperioden:

Lokasjon og organisering buss:
- Prosess med busshentested er i gang, forslag om Torshovgata – lang, åpen gate,

oppleves trygt.
- Hvor skal bussen stoppe på tilbakekomst? Hva er best for elevene?

- På Bjølsen skole er det parkeringsplass som kan benyttes til dette. Bjølsen
skal kun benyttes som hentested, ikke AKS der.

- 5.-7. kjøres til Torshovgata
- Hvordan blir busstoppet på Hovseter? Man avventer, men det blir tilrettelagt og trygt.
- Skal man ha et oppsamlingsheat for forsentkommerne? Det har ikke Refstad.

På bussen:
Siden Lilleborg elevene kommer til å ha en lengre bussreise, kan man tenke at busstiden
kan fylles med noe? Ha en formende aktivitet på bussen for å unngå mobbing / å bli
utestengt. Det er en dyrebar tid. Kunne bruke tiden til noe bra, se på det som en mulighet.
Lydbok eller andre ting kommer inn som forslag.

I forhold til voksentetthet på bussene: kunne foreldregruppa bidratt her? Kunne man bedt en
forelder bli med hver buss? 320 elever på Lilleborg nå, så det ville blitt en økt hvert
halvannet år.

Informasjon fra skolen til alle foreldre
- Informasjon skal komme før jul.
- Undervisningsbygg på befaring på Lilleborg i slutten av november.
- Rektor tar med seg innspillene angående utforming; grønt og underlag.


